
 
PROTOKÓŁ Nr XXVI/2022 

Sesji Rady Gminy Grudusk, odbytej w dniu 29 czerwca 2022 roku 
 
 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury i Sportu w Grudusku. 
Obrady rozpoczęto o godz.14oo, zakończono o godz.17oo. 

Sesji przewodniczył Pan Michał Zakrzewski – Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Otwierając obrady Pan Przewodniczący powitał radnych i zaproszonych gości oraz 
stwierdził prawomocność Sesji informując, że na stan 15 radnych, obecnych jest 9 
radnych.  
Na protokolanta powołał Pana Jerzego Czarniewicza. 
 
W związku ze śmiercią radnego Rady Gminy Grudusk Pana Zdzisława Gorczycy, Pan 
Przewodniczący poprosił o uczczenie jego pamięci minutą ciszy. 
 
Następnie Pan Przewodniczący przedstawił porządek obrad XXVI Sesji Rady w 
następującym brzmieniu: 
 
1. Otwarcie Sesji i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
3. Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
4. Rozpatrzenie „Raportu o stanie Gminy Grudusk za 2021 rok”. 
a/ debata nad raportem 
b/ głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Grudusk 
wotum zaufania. 
5. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Grudusk oraz                     
sprawozdanie z wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej i                             
Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu za 2021 rok, 
a/ podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2021 
rok, 
b/ podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2021 rok. 
6. Ocena działalności Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu oraz   przygotowań do organizacji 

wypoczynku letniego dzieci i młodzieży.                                                                                                                                                                                            

7. Ocena zasobów pomocy społecznej. 
8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
- dokonania zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok, 
- zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Grudusk na lata 2022-2031, 
- upoważnienia Wójta Gminy Grudusk do dokonywania zmian w uchwale budżetowej 
oraz wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań związanych z pomocą 
obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, 
- ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników  
Ochotniczych Straży Pożarnych, 
- przekazania petycji, 



  

- określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Grudusk na rok szkolny 
2022/2023 
- przyjęcia przez Gminę Grudusk do realizacji w 2022 roku zadania z zakresu 
administracji rządowej polegającego na utrzymaniu grobów i cmentarzy wojennych 
na terenie Gminy Grudusk 
- dokonania zmian w Uchwale Nr 222/XXV/2022 Rady Gminy Grudusk z dnia 09 
marca 2022 r., dotyczącej przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022 w Gminie 
Grudusk 
- wyrażenia zgody na dzierżawę części nieruchomości oznaczonej numerem 
ewidencyjnym działki 63/7, obręb ewidencyjny Humięcino-Koski, będącej własnością 
Gminy Grudusk 
- określenia trybu i harmonogramu opracowania Strategii Rozwoju Gminy Grudusk 
2022-2031 
9.  Pytania i wnioski. 
10. Zamknięcie obrad. 
 
W głosowaniu Rada jednomyślnie (głosowało 9 radnych) przyjęła porządek obrad 
XXVI Sesji. 

(karta imiennego głosowania w załączeniu protokołu) 
 
Ad.pkt.2 
 
   Przewodniczący Rady Pan Michał Zakrzewski zgłosił wniosek, aby protokół z  XXV 
Sesji Rady Gminy  został przyjęty bez odczytywania. 
Poinformował, że osobiście zapoznał się z treścią tego protokołu, w pełni 
odzwierciedla on przebieg obrad Sesji. Radni mieli także możliwość wglądu do  
protokołu, gdyż w okresie międzysesyjnym był wywieszony na tablicy ogłoszeń w 
Urzędzie Gminy, jest zamieszczony na stronie internetowej Urzędu Gminy - Biuletyn 
Informacji Publicznej oraz dostępny u protokolanta obrad. 
 
W głosowaniu w/w protokół poddany został pod głosowanie i przyjęty jednomyślnie 
(głosowało 9 radnych), bez odczytywania. 

(karta głosowania imiennego w załączeniu protokołu) 
 
Ad.pkt.3 
 
Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz stwierdził, że okres od ostatniego spotkania z Radą 
był dość długi. W tym czasie Pan Wójt miał sporo wyjazdów w sprawach służbowych, 
m.in. do Warszawy, Ciechanowa, Mińska Mazowieckiego. 
W okresie międzysesyjnym Pan Wójt realizował następujące zadania: 
- wspólnie z projektantem sieci kanalizacyjnej do Wiśniewa, Pan Wójt dwukrotnie był 
w Mińsku Mazowieckim w firmie, która modernizowała drogę od Gruduska w 
kierunku Przasnysza, aby wyrazili nam zgodę na przejście pod drogą wojewódzką 
przewiertami do kanalizacji. Ten temat był także omawiany w Zarządzie Dróg 
Wojewódzkich w Warszawie. Program robót obejmował także przebudowę kanalizacji 
na ulicy Żeromskiego ale niestety, będzie musiał zostać zawężony, rezygnujemy z 
przebudowy tej kanalizacji, gdyż wykonawca, który wcześniej modernizował drogę i 



  

chodniki ma jeszcze na te roboty dwa lata gwarancji,  nie chce się zgodzić na dalszą 
przebudowę kanalizacji. Przy budowie kanalizacji w kierunku Wiśniewa, otrzymaliśmy 
zgodę na dwukrotne przejście przewiertami pod drogą wojewódzką; 
- w sali GOKiS odbyła się uroczystość związana z jubileuszem 50-lecia pożycia 
małżeńskiego 9 par, jubilaci byli bardzo zadowoleni, że ktoś o nich pamięta; 
- przesunięta impreza związana z Dniem Dziecka odbyła się w Boże Ciało, dzieci 
miały wspaniałą zabawę, dokładniejszą informację na ten temat złoży Pani Kierownik 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej; 
- Pan Wójt podpisał umowę notarialną z osobą, która kupiła mieszkanie w byłym 
Ośrodku Zdrowia; 
- uczestniczył w zebraniu Komisji Rewizyjnej Lokalnej Grupy Działania w Zielonej; 
- obchodziliśmy rocznicę 120-lecia powstania OSP Łysakowo, w czasie tej 
uroczystości poświęcone zostały dwa nowe samochody bojowe, OSP Łysakowo i OSP 
Przywilcz; 
- 21 czerwca Pan Wójt uczestniczył w uroczystości wręczenia nagród dzieciom za 
udział w konkursie plastycznym pn.: „Bezpieczne gospodarstwo”, który zorganizował 
KRUS. Dzieci z naszej gminy otrzymały cztery nagrody a w wykonanych pracach 
odzwierciedliły swoją wizję ochrony zdrowia swoich rodziców, dziadków; 
- z Urzędu Marszałkowskiego mamy już deklarację na otrzymanie dofinansowania 
modernizacji drogi w Strzelni w kwocie 110 tys. zł, 
- mamy potwierdzenie otrzymania z Urzędu Marszałkowskiego kwoty 30 tys. zł na 
dofinansowanie wykonania bramy wjazdowej, przebudowę garaży, wykonanie 
posadzki i instalacji elektrycznej w OSP Przywilcz; 
- podpisane zostały umowy w ramach Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji 
Sołectw na dofinansowanie zadań: lampy solarne w Zakrzewie Małym, Purzycach-
Rozworach, utworzenie placu zabaw przy szkole w Humięcinie; 
- składany był wniosek o dofinansowanie naszych zadań w ramach programu 
obejmującego ochronę klimatu a dotyczył montażu lamp solarnych przy świetlicach 
wiejskich: w Zakrzewie Wielkim, Rąbieżu Gruduskim, Humięcinie-Andrychach, 
Kołakach Wielkich jak również przy pomniku Prezydenta Ignacego Mościckiego w 
Mierzanowie.  Na te cele otrzymaliśmy dofinansowanie w kwocie 21.600 zł; 
- na dzisiejszej Sesji będzie podejmowana uchwała w sprawie podpisania 
porozumienia z Urzędem Wojewódzkim na kwotę 10 tys. zł na odnowę koski 
brukowej na cmentarzu w Grudusku, żołnierzy poległych w czasie II wojny 
światowej; 
- przy szkole w Grudusku, zagospodarowany będzie skwer po byłym  placu zabaw, 
zamontowywana jest część urządzeń, będzie zmieniane pokrycie podłoża; 
-  odebrano ponad 100 ton folii rolniczej, siatki, sznurka, realizowała to firma z 
Ciechanowa a całkowity koszt z VAT wyniósł 45.300 zł, nasz udział to 8-procentowy 
VAT; 
- pozyskane zostały środki w kwocie 100 tys. zł na cyfryzację Urzędu Gminy, na 
dzisiejszej Sesji środki te będą wprowadzane do budżetu; 
- otrzymaliśmy grant na zakup komputerów dla dzieci, których rodzice pracowali w 
dawnych Państwowych Gospodarstwach Rolnych, w lipcu te komputery zostaną już 
rozdysponowane; 
- w ubiegłym tygodniu w Starostwie Powiatowym podpisana została umowa na 
dofinansowanie jednostki OSP w Żarnowie w kwocie 5 tys. zł – montaż nowej bramy; 



  

- wspólnie z Panią Dyrektor ZPO złożony został wniosek na dofinansowanie potrzeb 
stołówki szkolnej (zakup wyposażenia), wniosek opiewał na kwotę 92.900 zł, 
dofinansowanie otrzymaliśmy w wysokości 80 %, udział środków budżetowych to 
kwota 18.500 zł; 
- gmina otrzymała promesę na dofinansowanie modernizacji pięciu dróg o długości 
3,5 km na terenie gminy: ul. Nowa w Grudusku wraz z chodnikiem, drogi do 
Pszczółek Czubaków, w Humięcinie, Sokołowie, Żarnowie. Pan Wójt zlecił już 
geodetom pracę na gruncie, aby przygotować mapy niezbędne do realizacji tych 
zadań. Z naszego budżetu będzie 5-procentowy wkład, w przyszłym roku realizacja 
tych zadań powinna zostać uruchomiona; 
- w najbliższych  dniach będzie ogłoszony przetarg na wyłonienie wykonawców 
rozbudowy kanalizacji do wsi Wiśniewo, Strzelnia i Humięcino-Koski i dwóch 
projektów drogowych: Humięcino-Andrychy-Leśniewo Górne i Rąbież Gruduski – 
Zawady. 
 
Przewodniczący Rady Pan Michał Zakrzewski poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym brał udział w przygotowaniach XXVI Sesji Rady, uczestniczył w 
uroczystości jubileuszu 120-lecia istnienia OSP Łysakowo, miał także zaszczyt 
uczestniczyć w uroczystości poświęconej 50-lecia pożycia małżeńskiego mieszkańców 
naszej gminy. 
 
Kierownik GOPS Pani Hanna Bęcławska poinformowała, że w dniu 16 czerwca odbyła 
się impreza z okazji Dnia Dziecka. Jak co roku do sponsorów wysłane były prośby o 
wsparcie finansowe tej imprezy, aby ta uroczystość dla dzieci był bogatsza, obfitsza, 
bardziej barwna i dłużej została w pamięci. Na zaproszenia Pana Wójta i Pani 
Kierownik odpowiedzieli sołtysi, radni i inni sponsorzy. Od sołtysów wpłynęła 870 zł, 
radnych – 600 zł, innych sponsorów - 9.900 zł, z roku poprzedniego została kwota 
300 zł. W sumie organizatorzy imprezy mieli do rozdysponowania kwotę 11.370 zł, 
wydatkowano kwotę 11.247,02 zł. Ponadto do organizacji imprezy przyłączyli się 
sponsorzy, i tak: Koło Gospodyń Wiejskich z Gruduska wsparło zabezpieczeniem 
wody do picia, dostarczyło gofry i frytki. Inny sponsor, jak co roku, zafundował 300 
lodów, tym sponsorem był Wójt Gminy. Z zebranych środku sporządzonych zostało 
180 paczek, które zostały rozdane będącym na imprezie dzieciom. Po opłaceniu 
wszystkich wydatków, pozostała kwota 122,98 zł, te pieniądze będą w kasie GOPS. 
 
Przewodniczący Rady Pan Michał Zakrzewski oraz Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz 
wręczyli pisemne podziękowania radnym i sołtysom, którzy m.in. sponsorowali 
imprezę.  
 
Ad.pkt.4 
 
Przewodniczący Rady Pan Michał Zakrzewski poinformował, że zgodnie z art. 28aa 
ust. ustawy o samorządzie gminnym „Raport o stanie Gminy Grudusk za 2021 rok” w 
terminie do 31 maja br. Wójt Gminy przekazał radnym, udostępnił do zapoznania się 
wszystkim mieszkańcom gminy na stronie internetowej. 
Art.28aa ust.4 ustawy o samorządzie gminnym mówi, że nad przedstawionym 
raportem o stanie gminy przeprowadza się debatę. 



  

W debacie głos mogą zabierać radni, bez ograniczeń czasowych a także mieszkańcy 
gminy, którzy chcąc zabrać głos w debacie zobowiązani byli złożyć na  ręce 
Przewodniczącego Rady pisemne zgłoszenie, poparte podpisami co najmniej 20 osób. 
Zgłoszenia te powinny wpłynąć najpóźniej do dnia wczorajszego a ich maksymalna 
liczba (zgodnie z art.28aa ust.8 ustawy o samorządzie gminnym) to 15. 
Pan Przewodniczący oświadczył, że takie zgłoszenia nie wpłynęły. 

Ponieważ nie było zgłoszeń mieszkańców gminy do udziału w debacie, Pan 
Przewodniczący o zabranie głosu poprosił radnych. 
 
Nikt z radnych nie zgłosił się do debaty nad Raportem. 
 
Przewodniczący Komisji Rady, Pan Szymon Cywiński i Pan Kamil Kącki przekazali 
pozytywne opinie na temat Raportu. 
 
Przewodniczący Rady Pan Michał Zakrzewski poinformował, że uchwałę w sprawie 
udzielenia Wójtowi wotum zaufania Rada Gminy podejmuje bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu a to oznacza, że uchwała będzie przyjęta, kiedy liczba 
głosów „za przyjęciem uchwały” będzie przewyższać, przynajmniej o jeden, sumę 
głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”. 
Zgodnie z zapisem ustawowym, niepodjęcie uchwały o udzieleniu Wójtowi wotum 
zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu Wójtowi wotum 
zaufania, a w przypadku nieudzielenia wotum zaufania w dwóch kolejnych latach 
Rada Gminy może podjąć uchwałę o przeprowadzeniu referendum w sprawie 
odwołania Wójta. 
 
W głosowaniu Uchwała Nr 228/XXVI/2022 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 
Grudusk wotum zaufania podjęta została jednomyślnie (głosowało 9 radnych). 

 
(Uchwała, karty głosowania imiennego oraz „Raport o stanie Gminy Grudusk za 2021 

rok - w załączeniu protokołu). 
 

Ad.pkt.5 
 
     Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Grudusk oraz  sprawozdanie z 
wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej i Gminnego Ośrodka 
Kultury i Sportu za 2021 rok nie było przedstawiane, gdyż zostało dokładnie 
przeanalizowane na posiedzeniach Komisji Rady. 
 
Członek Komisji Rewizyjnej Pan Kamil Kącki odczytał Uchwałę Komisji Nr 1/2022 z 
dnia 30 maja 2022 r. w sprawie wykonania przez Wójta Gminy budżetu za 2021 rok i 
wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Grudusk. 

(Uchwała w załączeniu protokołu) 
 
Pan Szymon Cywiński – Wiceprzewodniczący Komisji Społeczno-Socjalnej oraz Pan 
Kamil Kącki – Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 
Środowiska, w imieniu swoich komisji przedstawili pozytywne opinie o wykonaniu 
budżetu gminy za 2021 rok.  
 



  

Mimo sprzeciwu Przewodniczącego Rady Pana Michała Zakrzewskiego, głos zabrała 
Pani Małgorzata Miłoszewska, która pełniła funkcję Skarbnika Gminy. Pan 
Przewodniczący proponował wystąpienie Pani Miłoszewskiej w punkcie „pytania i 
wnioski”.  
Pani Miłoszewska poruszyła następujące problemy: 
- oświadczyła, że jej wystąpienie jest związane ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za 2021 rok, 
- w bilansie wykonania budżetu, wersja II wyszczególnione jest saldo „pozostałe 
należności i rozliczenia”. Pani Miłoszewska chciała wiedzieć, z czego wynika to saldo?, 
- o jakie zobowiązania chodzi w bilansie wykonania budżetu? 
- jakie należności zostały wykazane w bilansie wykonania budżetu, pozycja 2.3,  
z czego wynika saldo pozostałych zobowiązań w pozycji 1.3, ? 
- ile wynoszą dochody budżetowe w 2021 roku? 
  
Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz poinformował, że sprawozdanie z wykonania 
budżety gminy było w Regionalnej Izbie Obrachunkowej, jest opinia na temat tego 
sprawozdania, RIO również nas kontroluje pod względem realizacji budżetu. Dlatego 
też Pan Wójt uważał, że wystąpienie Pani Miłoszewskiej, która na własny wniosek 
odeszła z pracy w Urzędzie Gminy, jest nie wskazane. Odchodząc z pracy Pani 
Miłoszewska nie przekazała Panu Wójtowi informacji, że przez okres 2,5 roku 
mieliśmy zobowiązania względem Izb Rolniczych, okazało się, że jesteśmy winni 
Izbom ok. 106 tys. zł. Pan Wójt poświęcił wiele starań, aby ta kwota została 
rozłożona na raty, aby sprawa nie trafiła do komornika. Ponadto inne środki nie 
zostały rozdzielone, kiedy jeszcze Pan Wójt nie był na stanowisku, o czym Pani 
Miłoszewska dobrze wie. 
 
Pani Małgorzata Miłoszewska ustosunkowując się do wypowiedzi Pana Wójta 
stwierdziła, że sprawozdanie z wykonania budżetu gminy RIO opiniowała w dniu 29 
kwietnia. Po tej dacie do sprawozdania zostało wprowadzonych wiele korekt i nie 
wiadomo, czy były one przez RIO sprawdzane. Pani Miłoszewska dotarła do korekt z 
maja i kwietnia. Powtórzyła pytanie, ile wynoszą dochody budżetowe w 2021 roku, 
gdyż osobiście w sprawozdaniu znalazła kilka różnych kwot? Deficyt budżetowy - Pani 
Miłoszewska dopatrzyła się co najmniej trzech różnych kwot, różne są też kwoty 
finansowania deficytu. Stwierdziła, że te fakty zaczęły ją trochę zastanawiać.  
Pani Miłoszewska poinformowała, że zwróciła się do Wójta Gminy z wnioskiem o 
udzielenie informacji publicznej w tej sprawie, niestety, nie otrzymała odpowiedzi w 
terminie, Wójt poinformował, że jest to możliwe dopiero w terminie do 30 lipca. 
Chodziło o wgląd do dokumentów, które już powinny zostać sporządzone. Na drugi 
zgłoszony wniosek udzielono informacji dopiero po interwencji Pani Miłoszewskiej. 
Środki trwałe – Pani Miłoszewska w sprawozdaniu odnalazła również różne wartości. 
Jaka jest rzeczywista wartość środków trwałych, bo występują bardzo duże 
rozbieżności? To samo z umorzeniami – różna wartość Wykazane zostały kwoty, 
które nie wynikają z ewidencji księgowej.  
Rozliczenie planu finansowego GOKiS – rozliczona została tylko jedna dotacja 
podmiotowa a Pani Miłoszewska w dokumentach znalazł kilka różnych przychodów. 
Dlaczego rozliczana jest tylko część planu finansowego, co się mieści w przychodach 
finansowych i w pozostałych przychodach operacyjnych?  



  

Pani Miłoszewska zwróciła się do radnych z pytaniem, czy byli świadomi, jakie 
informacje były zawarte w przekazanych materiałach, zaapelowała o zastanowienie 
się, czy radni są w stanie przyjąć na swoje barki odpowiedzialność za takie 
sprawozdanie z wykonania budżetu. 
 
Przewodniczący Rady Pan Michał Zakrzewski odczytał: 
1/ Uchwałę Nr 3.e/249/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Warszawie z dnia 29 kwietnia 2022 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy Grudusk sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2021 rok, 
2/ Uchwałę Nr 3.f.1/350/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Warszawie z dnia 24 czerwca 2022 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Grudusk z dnia 30 maja 2022 r. w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Grudusk. 
 
Pan Michał Zakrzewski – Przewodniczący Rady przedstawił  i poddał pod głosowanie 
następujące projekty uchwał:  
 
1/ w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2021 rok 
  
W głosowaniu w/w Uchwała Nr 229/XXVI/2022 przyjęta została przyjęta 8 głosami 
przy 1 wstrzymującym się  (głosowało 9 radnych). 
 
2/ w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu na 
2021 rok  (Pan Przewodniczący przypomniał radnym, że przyjęcie przez Radę tej 
uchwały musi zapaść bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady) 
 
W głosowaniu w/w Uchwała Nr 230/XXVI/2022 została przyjęta 8 głosami przy 1 
wstrzymującym się (głosowało 9 radnych). 
 

(Uchwały i karty głosowania imiennego w załączeniu protokołu) 
 

Ad.pkt.6 
 
      Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu oraz   przygotowań do 

organizacji wypoczynku letniego dzieci i młodzieży przedstawił Dyrektor GOKiS Pan Marek 
Szpakut. 

(w/w informacje w załączeniu protokołu) 
 

W uzupełnieniu przekazanych informacji, Pan Dyrektor zaprosił wszystkich na plenerową 
wystawę interaktywną pn .: „Czy mnie słychać”, która zorganizowana będzie w m-cu 
sierpniu, na placu przed budynkiem GOKiS. 
 
Ad.pkt.7 
 
      Przewodniczący Rady Pan Michał Zakrzewski poinformował, że informacja nt. 
zasobów pomocy społecznej była przedmiotem obrad  Komisji Rady, poprosił ich 
przewodniczących o zaprezentowanie opinii. 
 



  

Komisje Rady do zaprezentowanych informacji nie zgłosiły uwag. 
 

(w/w sprawozdania i informacja w załączeniu protokołu) 
 
Ad.pkt.8 
 
     Dyskusja oraz głosowanie nad poszczególnymi projektami uchwał przedstawia się 
następująco: 
 
- projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok 
 
Komisje Rady nie zgłosiły uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu w/w Uchwała Nr 231/XXVI/2022 przyjęta została jednomyślnie 
(głosowało 9 radnych). 
 
- projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Grudusk 
na lata 2021-2031 
 
Komisje Rady nie zgłosiły uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu w/w Uchwała Nr 232/XXVI/2022 przyjęta została jednomyślnie 
(głosowało 9 radnych). 
 
- projekt uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Grudusk do dokonywania 
zmian w uchwale budżetowej oraz wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji 
zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym 
na terytorium tego państwa 
 
Komisje Rady wyraziły pozytywną opinię odnośnie projektu uchwały. 
 
W głosowaniu powyższa Uchwała Nr 233/XXVI/2022 przyjęta została jednomyślnie 
(głosowało 12 radnych). 
 
- projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
strażaków ratowników  Ochotniczych Straży Pożarnych, 
 
Opinie Komisji Rady – pozytywne. 
 
W głosowaniu powyższa Uchwała Nr 234/XXVI/2022 została przyjęta jednomyślnie 
(głosowało 9 radnych). 
 
  - projekt uchwały w sprawie przekazania petycji 
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Grzegorz Mierzejewski 
zapoznał z opinią odnośnie stanowiska Komisji w sprawie niniejszej petycji. 

(opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w załączeniu protokołu) 
  



  

  Pozostałe Komisje Rady nie zgłosiły uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu w/w Uchwała Nr 235/XXVI/2022 przyjęta została jednomyślnie 
(głosowało 9 radnych). 
 
- projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Grudusk na rok szkolny 2022/2023 
 
Opinie Komisji Rady – pozytywne. 
 
W głosowaniu powyższa Uchwała Nr 236/XXVI/2022 przyjęta została jednomyślnie 
(głosowało 9 radnych). 
 
- projekt uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Grudusk do realizacji w 2022 roku 
zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na utrzymaniu grobów i 
cmentarzy wojennych na terenie Gminy Grudusk 
 
Opinie Komisji Rady – pozytywne. 
 
W głosowaniu w/w Uchwała Nr 237/XXVI/2022 przyjęta została jednomyślnie 
(głosowało 9 radnych). 
 
- projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w Uchwale Nr 222/XXV/2022 Rady 
Gminy Grudusk z dnia 09 marca 2022 r., dotyczącej przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2022 w Gminie Grudusk 
 
Opinie Komisji Rady – pozytywne. 
 
W głosowaniu w/w Uchwała Nr 238/XXVI/2022 przyjęta została jednomyślnie 
(głosowało 9 radnych). 
 
- projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę części nieruchomości 
oznaczonej numerem ewidencyjnym działki 63/7, obręb ewidencyjny Humięcino-
Koski, będącej własnością Gminy Grudusk 
 
Opinie Komisji Rady – pozytywne. 
 
W głosowaniu powyższa Uchwała Nr 239/XXVI/2022 przyjęta została jednomyślnie 
(głosowało 9 radnych). 
 
- projekt uchwały w sprawie określenia trybu i harmonogramu opracowania Strategii 
Rozwoju Gminy Grudusk 2022-2031 
 
Komisje Rady nie zgłosiły uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu w/w Uchwała Nr 240/XXVI/2022 przyjęta została jednomyślnie (głosowało 9 
radnych). 



  

 
 (podjęte Uchwały oraz karty głosowania imiennego w załączeniu protokołu) 

 
Ad.pkt.9 
 

     Delegat do Izb Rolniczych Pan Marek Smoliński poinformował, że na cmentarzu w 
Łysakowie są groby żołnierzy, wśród nich grób żołnierzy poległych w czasie I wojny 
światowej. Na nagrobku jest napis, że są tu pochowani żołnierze polscy.  
Zdaniem Pana Smolińskiego w wojnie tej nie brali udziału nasi żołnierze, gdyż w tym 
czasie Polska nie istniała, więc napis należałoby zmienić. Z przekazów starszych ludzi 
wynika, że są tu pochowani żołnierze rosyjscy, z pułków syberyjskich. 
Pan Smoliński uważał, że w sprawozdaniach o  wykorzystanych środkach 
finansowych OSP, odrębnie powinny być wyszczególnione środki przeznaczone na 
straże w budżecie i odrębnie środki z funduszy sołeckich. 
 
Sołtys wsi Kołaki Wielkie Pani Alina Łojewska zwróciła się z pytaniem, czy w tym roku 
są już realizowane fundusze sołeckie? Zdaniem Pani Łojewskiej dobrze byłoby, aby w 
roku bieżącym fundusze te były realizowane w tych sołectwach, w których w latach 
poprzednich tego nie robiono, lub zrealizowano w minimalnym stopniu. 
 
Sołtys wsi Humięcino-Klary Pani Alina Kurpiewska ustosunkowała się do sposobu 
realizacji funduszów sołeckich jej sołectwa w ostatnich latach, ponownie zgłosiła 
pytanie, kiedy zostanie uruchomiona sieć kanalizacyjna do Humięcina-Klar. 
 
Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych Pani Marlena Gałęziewska wystąpiła z 
wnioskiem o ponowne przeliczenie wynagrodzenia nauczycieli i innych pracowników 
szkoły za miesiąc marzec. W styczniu nadmiernie została pobrana zaliczka na 
podatek dochodowy, to samo stało się w lutym i to tej pory nie zostały sporządzone 
korekty w płacach.   
 
Pani Małgorzata Miłoszewska – poinformowała, że po  odejściu z pracy w Urzędzie 
Gminy są rozgłaszane nieprawdziwe informacje na jej temat. Dowiedziała się, że 
zwolniono ją z pracy, gdyż poukrywała faktury. Oświadczyła, że nigdy nie ukrywała 
żadnych faktur a jeżeli coś nie zostało zapłacone, to tylko z braku środków 
finansowych. Pani Miłoszewska potwierdziła, że składki do Izb Rolniczych nie były 
odprowadzone, ale od początku tej kadencji, w sporządzanych sprawozdaniach 
finansowych ten fakt był odnotowany, Pan Wójt te sprawozdania czytał. Pewna 
osoba, z którą Pani Miłoszewska rozmawiała oświadczyła, że Pan Wójt doskonale o 
wszystkim wiedział.  
Rozmowę z Radą Gminy Pani Miłoszewska zaplanowała już w marcu, ale nie 
pozwoliła na to ówczesna sytuacja, Sesje odbywały się w trybie korespondencyjnym. 
Od innych osób Pani Miłoszewska dowiedziała się, że powodem jej odejścia z pracy 
były żądania finansowe. Oświadczyła, że nigdy z Wójtem nie rozmawiała na temat 
podwyżki płacy. Odejście z pracy w Urzędzie Gminy było wyłącznie jej własną 
decyzją. Od innych osób Pani Miłoszewska słyszała także, że Wójt nie był przez nią 
informowany, co się dzieje w Urzędzie. W Biuletynie Informacji Publicznej gminy 
zamieszczane były wszystkie sprawozdania finansowe, zatwierdzane zarządzeniami 
Wójta Gminy, Pani Miłoszewska prosiła aby radni zapoznali się z nimi. W tych 



  

sprawozdaniach, z każdego roku jest zawarta informacja o nieprzekazanych 
składkach na Izby Rolnicze. Zwróciła się  do Wójta z pytaniem, w jakim czasie 
podpisywane były sprawozdania finansowe, liczące kilkadziesiąt stron, wymagające 
wielu podpisów? Doszły do niej i do jej koleżanek, które także pracowały w Urzędzie 
Gminy informacje, że wiele spraw, z okresu nawet 10 lat, trzeba po nich skorygować. 
Pytania Pani Miłoszewskiej odnośnie niewykorzystanych środków pieniężnych: co się 
składa na te środki, jaką kwotę stanowią wolne środki?  
 
Pani Anna Nałęcz, która pracowała w księgowości Urzędu Gminy oświadczyła, że 
odnośnie jej pracy także padały niepochlebne opinie. Osobiście uważa, że pracę 
swoją wykonywała dobrze, posiada odpowiednie wykształcenie, jest dokładna i 
skrupulatna. 
 
Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz zwrócił się z pytaniem, skąd mógł wiedzieć o 
środkach finansowych zwróconych w ramach rozliczenia projektu drogowego 
wspólnego z Gminą Czernice Borowe, skoro środki te wpłynęły w sierpniu, jeszcze w 
starej kadencji, a on objął stanowisku w m-cu październiku, już w nowej kadencji. 
Pani Miłoszewska informowała Pana Wójta, tylko ta sprawa i nie zapłacone składki 
Izbom Rolniczym sa konfliktowe. Pani Miłoszewska odeszła z pracy wyłącznie na 
własną prośbę. 
 
Przewodniczący Rady Pan Michał Zakrzewski uważał, że tego typu sprawy nie 
powinny być rozstrzygane na forum publicznym, można było załatwić je w Urzędzie 
Gminy, ewentualnie można przyjść na posiedzenia komisji Rady, zgłosić się do Pana 
Przewodniczącego, który w każdą środę pełni w Urzędzie dyżury.  
Pan Przewodniczący zapewnił, że do tej pory osobiście nic nie słyszał o problemach 
poruszonych przez Panią Miłoszewską, przekazane informacje mogą być 
nieprawdziwe i stanowić pewien rodzaj pomówienia. 
 
Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz poinformował, że w przedstawianych teraz 
informacjach o  wykorzystanych środkach finansowych OSP, odrębnie będą 
wyszczególnione środki przeznaczone na straże w budżecie i odrębnie środki z 
funduszy sołeckich. Pan Wójt uważał, że należałoby zwrócić się do odpowiednich 
instytucji, które dysponują danymi i skorygują napis na obelisku poległych żołnierzy 
w czasie I wojny światowej. W ubiegłym roku do Wojewody złożony był  wniosek o 
dofinansowanie zakupu kostki brukowej do wymiany na mogile zbiorowej w 
Grudusku, żołnierzy poległych w czasie II wojny światowej.  
Na dzisiejszej Sesji podjęta została odpowiednia uchwała, która będzie stanowiła 
podstawę do zawarcie z Wojewodą porozumienia odnoście przekazania środków na 
ten cel. Była przedstawiana informacja odnośnie wykorzystania funduszy przez 
poszczególne sołectwa, które są realizowane w miarę posiadanych środków 
finansowych. Staramy się, aby zaplanowane zadania w każdym sołectwie zostały 
wykonane. W tamtym roku cały fundusz sołecki wsi Humięcino-Klary został 
zadeklarowany na wykonanie dokumentacji kanalizacyjnej, wcześniej był dołożony do 
siłowni zewnętrznej, w tym roku będą instalowane lampy uliczne. Uruchomienie 
kanalizacji sanitarnej do Humięcina-Klar uzależnione jest od procedury 
administracyjnej. Zamontowane liczniki zamknięte są w szafach i o przekazanie 
kluczy do tych szaf musieliśmy zwrócić się do Spółki Energia na piśmie. Pan Wójt 



  

zapewnił, że zależy mu, aby temat kanalizacji do Humięcina-Klar został wreszcie 
zakończony.  
Wniosek zgłoszony przez Panią Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych, Pan Wójt 
przekaże do realizacji. 
Będzie modernizowana droga wojewódzka do Ciechanowa od skrzyżowania w 
centrum Gruduska, Pan Wójt zaprezentował projekt zastępczej organizacji ruchu na 
czas remontu. Nastąpi to w lipcu lub na początku sierpnia, będzie zrywany asfalt i 
przekładane chodniki. Około roku temu od radnych wpłynęła interpelacja dotycząca 
zmiany oznakowania ulicy Konopnickiej. Wystąpiliśmy w tej sprawie do 
Mazowieckiego Zarządu Dróg i oznakowanie tej ulicy będzie zmieniane zgodnie z 
nowym planem organizacji ruchu. 
Pan Wójt zwrócił się do radnych i sołtysów z pytaniem, czy popieraliby organizację 
dożynek gminno-parafialnych, w jedną z sobót sierpnia, najprawdopodobniej byłby to 
dzień 20 sierpnia? Pan Wójt w tej sprawie rozmawiał już z proboszczem parafii 
Grudusk.  
 
Propozycja Pana Wójta odnośnie organizacji dożynek gminno-parafialnych została 
poparta, zaproponowano tylko inny termin dożynek, 3 września. 
 
Sołtys wsi Mierzanowo Pani Hanna Brzozowska zgłosiła wniosek, aby zmobilizować 
Zarząd Dróg Powiatowych do obcięcia poboczy drogi Grudusk-Łysakowo i Łysakowo-
Mierzanowo. 
 
Sołtys wsi Przywilcz Pan Jerzy Żerański postulował o konieczność naprawy poboczy 
drogi powiatowej od szosy ciechanowskiej do Przywilcza. 
 
Radna Pani Anna Małecka zwróciła się z pytaniem o nową formę zakupu węgla, czy 
będzie dofinansowanie? 
 
Wójt Gminy Pan Marek Piotrowicz zapewnił, że zgłoszone wnioski dotyczące dróg 
powiatowych zostaną przekazane do realizacji. Odnośnie ogłoszonej przez nasz rząd 
nowej formy zakupu węgla na razie nie ma żadnej informacji, jak tylko się ukażą 
zostaną natychmiast przekazane do radnych i sołtysów. Wypłacone zostały tylko 
zasiłki osłonowe zgodnie z kryteriami, jakie przysługiwały wnioskodawcom. 
 
Ad.pkt.10 

 
      Po wyczerpaniu porządku obrad, XXVI Sesja Rady Gminy została zamknięta. 
 
 
     
 
 
  Protokółował                                                        Przewodniczący Rady                                               
Jerzy Czarniewicz                                               mgr inż. Michał Zakrzewski                                           

 


